

ACTA DE LA SESSIÓ DE LA PERMANENT DEL CONSELL DE POBLE DE LA BATLLÒRIA

Identificació de la sessió

Data: dimecres, 12 de gener 2011

Horari: 21.00h a 23.30h

Lloc: Seu del Consell de Poble

Hi assisteixen per part de la comissió permanent del Consell de Poble:

Manel Bueno, president del Consell de Poble

Eudald Puig, vocal i representant de la Junta de Compensació de Royal Park

José Antonio Santos, vocal i portaveu de l'àrea de Seguretat Ciutadana

Joan Sánchez, vocal i portaveu de l'Àrea de Serveis Bàsics i Urbanisme

Pascuala Agulló, vocal

Marta Soro, vocal

Joan Xamaní, vocal

Raquel Marmolejo, vocal

Dolors Lechuga, regidora de CIU

Núria Vall-Ilosera i Culell, en qualitat de secretària accidental

Veïns i veïnes de la Batllòria:

Lluís Sánchez, Carme Garcia i Pere Alcolea.

Excusen l'assistència:

Jordi Gómez, vicepresident del Consell de Poble

Eduard Vallhonestà, vocal i portaveu de l'Àrea de Cultura, Patrimoni i Serveis a les Persones

Cristina Gálvez, vocal

Josefa Úbeda, vocal

Ordre del dia:

- 1- Aprovació de l'acta anterior
- 2- Royal Park
- 3- Pressupostos 2011 la Batllòria
- 4- Varis
- 5- Precs i preguntes

Desenvolupament de la sessió:

El president explica la raó per la qual es realitza avui la reunió, ja que ha esperat a convocar la Permanent un cop passés la festa de Reis.

1. Aprovació, si s'escau, de l'acta de la sessió anterior

El president llegeix una esmena feta , a través de correu electrònic, per la secretària accidental de l'última reunió de la Permanent, Esther Prat.

0

El punt 2 de l'acta va desgranant les diferents intervencions de tots els assistents en quant als usos de l'escola vella i clou amb la frase/paràgraf: *El president proposa que l'ajuntament faci, al més aviat possible, la tramitació per desafectar l'aulari i passades les festes la comissió transversal en determini, per consens, l'ús. Si s'escau, cal fer una consulta a la població.*

Aquesta afirmació no és del tot correcta perquè per iniciar el tràmit de desafectació de l'aulari cal informar al Departament d'Educació de l'ús que tindrà l'equipament. És per això que l'ajuntament, ara per ara, no pot iniciar els tràmits de desafectació fins que no hi hagi clar l'ús. Em semblava que aquest aspecte ja s'havia anat comentant en les reunions relatives a l'aulari però no es devia aclarir prou bé.

Un cop llegida l'esmena l'acta s'aprova.

2. Royal Park

El president obre el punt recordant que tal i com es va explicar a l'última Permanent la urbanització Royal Park ha passat a ser una urbanització municipal. Es va aprovar al Ple municipal del passat 22 de desembre de 2010, per tant ara és un barri més de Sant Celoni.

Continua explicant que s'ha reunit amb el president de la Junta de Compensació de Royal Park, i aquest li ha mostrat la seva alegria i la seva confiança amb l'ajuntament. Tot i això, li va expressar un cert neguit ja que ara temen que hi hagi una certa deixadesa per part del govern local, al ser un barri que es troba molt lluny del nucli urbà. Fins ara, al ser Junta de Compensació eren ells mateixos qui vetllaven perquè el barri estigués en condicions. Durant la trobada també van parlar d'uns pagament pendents que encara no s'han tancat.

Per tant, ara la Junta de compensació de Royal Park s'haurà de dissoldre i constituir una associació de veïns (que vetllarà perquè els serveis no minvin) i es proposarà que formin part del Consell del Poble. Ara ja hi ha l'Eudald Puig. D'aquí a 15 dies aquesta Junta celebrarà una assemblea, i el president de la Junta de Compensació informará dels canvis als veïns.

El president reconeix els mèrits dels dos governs municipals que han treballat perquè Royal Park fos municipal, i sobretot recalca la feina que ha exercit la Junta de Compensació de Royal Park, que sense aquesta feina no s'hagués fet.

Eudald Puig afegeix que la part de Sant Celoni és municipal, però la part de Gualba encara no. Ara cal que els veïns i veïnes ratifiquin aquesta decisió i expressa que la principal preocupació es veure quan es començaran a veure els canvis.

En relació a aquests canvis el president comenta que l'aigua la segueix donant Gualba.

Dolors Lechuga pregunta, Gualba dona l'aigua o la subministra?

El president desfà el malentès, l'aigua és subministrada per Gualba.

3. Pressupostos 2011 la Batlloria

El president presenta el punt explicant que aquest any es treballa com l'any passat, amb el pressupost del 2010.

Joan Xamaní pregunta quan es té previst dissoldre el Consell del Poble.

Dolors Lechuga comenta que s'ha de dissoldre quan es dissolgui el consistori.

Joan Xamaní comenta que el Consell del Poble s'hauria de dissoldre un parell de mesos abans de les eleccions municipals per no caure en electoralismes.

El president creu que s'ha de treballar igualment amb els pressupostos i afegeix que com que les eleccions són el 22 de maig, l'últim plenari es pot fer el 4 de maig.

Joan Xamaní creu que l'última sessió hauria de ser el mes d'abril.

El president valora que s'haurà de treballar força ja que queda poc temps. Així doncs quan ell tingui l'esbós del pressupost de l'ajuntament de Sant Celoni, es començarà a treballar, segurament serà el mes de febrer. Caldrà tenir en compte que serà un pressupost en època d'eleccions, per tant haurà de ser realista i no prometre moltes coses. S'hauran de marcar prioritats i tenir en compte que estem en una època de crisis general.

José Antonio Santos pregunta si a l'hora de preparar el pressupost es farà servir el mateix mètode que l'any passat, cada comissió – àrea treballarà el seu pressupost.

El president contesta afirmativament, ja que l'any passat va anar molt bé. El primer pas serà que el president convocarà la Comissió econòmica.

José Antonio Santos pregunta si als pressupostos cal incloure Royal Parc.

El president creu que sí.

José Antonio Santos comenta que potser no hi haurà temps factible dins d'aquest any, és a dir que potser la urbanització Royal Parc a efectes pràctics encara no serà un barri de Sant Celoni.

El president comenta que hi ha un temps de termini perquè esdevingui barri, malgrat això creu que sí que cal incloure Royal Parc al pressupost.

4. Varis

El president exposa que aviat es farà la valoració per part de la Comissió de festes i l'àrea de Cultura de l'ajuntament de la Festa Major d'hivern. Tanmateix, pel que fa a les activitats promogudes des del Consell, el president valora que va anar molt bé i va haver-hi molta participació. Tot seguit, n'especifica alguns detalls

El patge reial es va celebrar al centre cívic del carrer major 15, considera que hi va haver més participació que l'any anterior, i valora molt positivament el fet que a la Batllòria hi hagi patge reial, així com també hi ha la cavalcada de Reis.

Pel que fa a l'arribada dels Reis, afegeix que potser aquest esdeveniment va ser més espectacular l'any passat perquè hi van intervenir un vehicle dels cotxes de policia, però en general tot va anar molt bé, la plaça era plena i la gent va quedar contenta.

Joan Xamaní valora molt positivament la jornada de portes obertes a l'escola Montnegre i el fet que diferents actes de la Festa Major es duguessin a terme dins del recinte escolar.

Tot seguit, Joan Xamaní demana si s'ha facilitat la informació o resultats sobre la unitat de control de contaminació que va estar instal·lada durant uns mesos a davant de les Casetes i si hi ha alguna comparativa entre Sant Celoni i la Batllòria.

Dolors Lechuga comenta que ella com a regidora tampoc ha rebut cap informació.

El president comenta que s'ha millorat ja que abans a l'*informatiu* sortien els indicadors i amb referència a abans s'ha millorat.

José Antonio Santos exposa que potser l'època durant la qual es va fer aquest estudi no és la millor, ja que es va fer a l'estiu, època de vacances, i per tant hi havia fàbriques que havien reduït la seva feina.

Dolors Lechuga comenta que es va fer a l'estiu perquè la vegada anterior que s'havia instal·lat aquesta unitat de mesura havia estat l'hivern i es recullen dades durant aproximadament uns 6 mesos.

Joan Xamaní comenta que es recullen les dades a l'estiu perquè al tenir les fàbriques parades es pot analitzar el nivell d'ozó.

El president conclou que s'haurà de demanar les dades.

Joan Sánchez pren la paraula i passa a donar comptes de l'àrea d'urbanisme del consell del Poble. Informa que s'han acabat o bé iniciat la majoria de projectes amb els quals el Consell del Poble hi treballava des de fa temps: pas soterrat, Unió Batllorienca, Pavelló, el pont de la Tordera i valora que:

- La majoria de pactes que el Consell del Poble havia contret ja s'estan duent a terme.
- Ara cal que el Consell del Poble tingui noves idees, que pensi nous projectes a dur a terme a llarg o mig termini. Cal pensar en :
 - Els passos per accedir al mercat de Riells
 - Plantejar la creació d'una depuradora conjuntament amb Riells.
 - Ja no es parla , ni es pensa amb les Ferreries. La sensació es que el tema s'ha mort.
 - L'antena de telefonia mòbil que la seva instal·lació va dur tanta polèmica, no es coneix cap treball posterior pel que fa incidència sobre la vila i s'hauria de fer alguna cosa.
 - Creació d'un carril bici.

Joan Sánchez afegeix que cal posar-se a treballar amb projectes parats o nous per tal que quan els treballs que estan a punt d'acabar el Consell ja tindrà nous projectes per encarar el futur.

A la Batllòria, afegeix, no tenim problemes amb l'ajuntament de Sant Celoni, però sí que tenim problemes amb l'ACA (agència catalana de l'aigua), amb Carreteres i la Generalitat de Catalunya.

A Sant Celoni tot s'agilitza perquè no hi ha tercers, l'ajuntament executa, però com que a la Batllòria sí que hi intervenen aquests tercers, cal que el poble es mogui. Posa l'exemple del pas soterrat de la C-35 amb Riells, que s'ha de parlar amb un altre ajuntament i una altra administració.

El president dona la raó a Joan Sánchez, durant molt de temps s'ha viscut amb els mateixos projectes per executar, i valora que durant aquesta legislatura tant per culpa de l'Ajuntament com del consell del Poble, i de la mateixa crisi econòmica, els projectes nous s'han aturat i reconeix que ell ja pensa amb la Batllòria del futur.

El president vol demanar a l'Ajuntament quina inversió s'ha fet a la Batllòria.

Marta Soro es pregunta on són els diners de la venda i especulació de tots els terrenys.

El president repassa els equipaments que s'estan executant: la Unió Batllorienca, el pont de la Tordera, l'escola nova, Can Bruguera, el pavelló, i el pas soterrat. Ara passaran uns anys on es gaudirà d'aquests equipaments, i caldrà plantejar-ne de nous. Cal tocar de peus a terra, ara la situació econòmica exigeix retallar pressupostos, i no es poden prometre grans inversions.

El president opina que un poble de 1000 habitants com té la Batllòria, i que fos independent no hauria tingut les inversions que ha tingut.

S'haurà de valorar quina Batllòria es vol, preguntar-se què fa falta. Considera que caldrà cuidar més l'entorn natural, millorar els accessos a Riells, més presència policial, sobretot qüestions quotidianes, i no grans obres.

El president valora que des que ell és president s'ha treballat amb les qüestions quotidianes ja que abans ja s'havia treballat amb les grans obres.

Seguint amb la resposta a Joan Sanchez, el president diu que pel que fa als passos a Riells s'hi està treballant. Tanmateix reconeix que el tema de l'antena de telefonia mòbil sí que s'ha aturat. Planteja preguntes noves, qüestiona si com a Consell del Poble es vol anar més lluny? Es vol aconseguir la segregació?, és vol la independència de la Batllòria? o ser una entitat supramunicipal?

El president matisa que no ho diu perquè la Batllòria hagi de ser independent, valora que cal institucionalitzar el Consell del Poble, ja que abans no s'havia fet i ja és hora de creure que des del Consell del Poble es poden aconseguir coses pel bé de la vila. Des que ell és president s'han anat assolint les coses que s'han demanat.

Pere Alcolea pregunta quin problema hi ha si es posa un metge a l'aulari.

El president respon que aquest tema s'està valorant i que encara s'està decidint l'ús de l'aulari.

Lluís Sánchez creu l'ús ja s'hauria d'haver decidit, ja que fa 4 mesos que es parla del tema.

El president contesta que tot i que fa temps que es parla, un cop decidit l'ús caldrà tenir un pressupost, una partida pressupostària per habilitar l'espai.

Juan Sánchez opina que el Consell del Poble hauria de tenir la màxima informació sobre el tràmits. Pregunta si durant aquest temps que s'està valorant l'ús de l'aulari s'ha desatès algun malalt, opina que el metge segueix treballant.

Lluís Sánchez reconeix que el servei sí que hi és, però també hi ha un espai sense ús.

El president comenta que ens ha vingut un espai que no esperàvem i com que no hi ha consens caldrà invertir el temps que faci falta.

Joan Sánchez valora que la manera de plantejar la pregunta per part del Sr. Pere Alcolea no és la més correcta.

Lluís Sánchez replica que mentrestant aquest espai està mort.

Joan Xamaní pren la paraula i opina que s'hauria de fer una anàlisi global del poble, ja que quan eren 300 habitants la situació i els serveis eren uns, i ara som un poble que potser arriba als 1500 habitants .

El president creu que els usos que s'havien destinat a uns equipaments ara poden ser canviats.

Lluís Sánchez no entén perquè a l'aulari no se li dona un ús.

El president li recorda que es va decidir que passades les festes de Nadal es faria una reunió de la transversal per decidir els usos.

Lluís Sánchez diu que la gent gran del Centre Cívic les Casetes han fet una reunió i troben just fer el dispensari a l'aulari.

S'enceta un torn d'intercanvi d'opinions referent als usos de l'aulari i de la convivència a la Batllòria.

El president exposa que ell hagués pogut pactar amb l'alcalde els usos de l'aulari, però com que hi havia discordança va optar per fer les reunions. Conclou aquest torn dient que aviat es convocarà la comissió transversal per decidir els usos de l'aulari.

Marta Soro pregunta al president què és aquesta comissió?

El president li explica.

Joan Xamaní demana que a la propera reunió hi hagi una pissarra on s'hi pugui escriure tots el que es digui, perquè ell té la sensació que a les reunions sembla que qui xerra més tingui raó.

El president diu que la gent ja sap quines opcions hi ha, a l'última reunió es va parlar bàsicament d'usos com a dispensari i centre per a joves. Tot i que ell mateix comenta que potser es podria fer una guarderia si es planifiqués bé.

Marta Soro pregunta qui demana una guarderia, gent de la Batllòria o gent de Riells. Demana que es pensi amb la gent que viu a la Batllòria, i no amb les persones que duen els seus fills a l'escola i no viuen a la nostra vila. Afegeix que cal mirar una mica més cap als joves, ja que ella considera que a la Batllòria hi ha un problema amb els joves. Cal actuar i buscar solucions i no culpabilitzar-los pel fet de ser joves.

El president especifica que ell no demana que es construeixi una guarderia.

Marta Soro creu que qui demana una guarderia es per sortir d'una guarderia i entrar en una altra.

El president contesta que de fet l'opció guarderia és la que té menys consens.

Marta Soro demana doncs al president que deixi de donar aire a aquesta opció.

El president conclou que la comissió haurà de decidir.

I pel que fa al jovent, el president, creu que és un problema que ha d'involucrar tot el teixit social, família, escola etc...

José Antonio Santos comenta el fet que els joves estan moltes hores pel carrer, aniria bé que hi hagués un educador de carrer.

Marta Soro pregunta quina política social hi ha a la Batllòria.

Juan Sánchez contesta que potser els problemes que està explicant i plantejant són problemes familiars.

Marta Soro comenta que al "youtube" hi ha vídeos penjats on es veuen nois que pugen a la teulada de l'aulari,

Dolors Lechuga contesta que això no només passa a la Batllòria.

El president està d'acord, ja que és un problema generalitzat.

Marta Soro ho reconeix però la Batllòria és un poble petit i tot es dimensiona molt més.

José Antonio Santos pren de nou la paraula per donar compte de l'àrea de seguretat ciutadana.

- S'ha posat la tanca nova a la plaça de l'església.
- Hi ha hagut bretolades, pintades amb grafitis .

Juan Sánchez comenta que s'hauria d'habilitar alguna paret perquè es poguessin pintar grafitis.

José Antonio Santos reprèn el torn.

- Vinculat a les pintades s'ha observat que hi ha deixadesa a l'entorn.
- Hi ha hagut detencions i intervencions per part dels cossos de seguretat, i quan hi hagi reunió amb els cossos , aquest els donaran les valoracions. Amb tot s'ha detectat un increment dels delictes .
- S'ha agilitzat les obres al pàrquing pròxim a l'escola, s'ha habilitat l'espai correctament.
- S'han retirat de l'entrada al poble per la C-35 les balles " new jersey" , i s'han posat balla de fusta que queden més bé.

I per últim pregunta si amb la "ruta saludable" que es va inaugurar a la Batllòria, s'ha previst ubicar-hi gimnasos urbans.

Dolor Lechuga comenta que s'hi està treballant.

El president exposa que es demanarà tenir les reunions trimestrals amb les àrees de l'ajuntament de Sant Celoni, la de seguretat ciutadana, cultura i espai públic.

Sense cap altre punt a tractar, es conclou la sessió a les 23:30h de la nit de la qual com a secretària accidental en dono fe.

Núria Vall-Ilosera i Culell

en qualitat de secretària

vistiplau

Manel Bueno Martínez
President del Consell de Poble